14:30

17:30

時間

TIME

資助機構: Sponsor



通年管理研討會 Annual Management Conference

2023

綠色金融 - 企業永續發展的新動力

Green Finance: New Driving Force for Development of Corporate Sustainability



地點: 澳門美高梅大宴會廳

Venue: The Grand Ballroom, MGM Macau

歡迎辭 Welcome Message



崔世昌先生 澳門管理專業協會會長

Mr. Chui Sai Cheong

President of Macau Management Association

綠色金融,作為當今全球經濟發展的一個重大趨勢,已經成為實現可持續發展的必由之路。早於2018年,國家就已在"一帶一路"倡議中提出綠色投資原則,制定綠色投資目標,積極推動經濟社會可持續發展,以實現社會福利最大化。

為促進經濟適度多元及可持續發展,澳門特區政府正在加快實施"1+4"適度多元發展策略,積極發展現代金融,善用"一中心、一平台、一基地"的定位,充分發揮澳門的特殊優勢,推動綠色金融的建設,從而增強澳門經濟的發展動能。

為此,今年的研討會以"綠色金融 – 企業永續發展的新動力"為主題,與大家共同探討如何在綠色金融的框架下,推動澳門企業的永續發展,完善綠色金融體系。

Green Finance is a new but rapidly expanding area of financial activities in line with the global trend of implementing the sustainable development goals. The Green Investment Principles for the Belt and Road was launched in 2018 by the country to accelerate green investments in the Belt and Road Initiative, set green investment targets, and to actively promote sustainable social and economic development to accomplish social welfare maximization.

With the aim to facilitate adequate economic diversification and sustainable development, the Macao SAR Government is committed to the development strategy of "1+4" adequate diversification to support Macao in expanding and deepening the development of modern financial services, closely aligns with Macao's strategic positioning as "One Centre, One Platform, One Base" and taking advantage of Macao's specific advantages, further promoting the development of green and sustainable finance and thus Macao's impetus for development will be strengthened on an ongoing basis.

This year's conference is conducted theming "Green Finance: New Driving Force for Development of Corporate Sustainability" with a view to exploring initiatives to expedite sustainable development of industries in Macao and enhancement of green financial system under the Green Financing Framework.

簡介 Introduction

隨著全球對環境問題及可持續發展的關注不斷加強,綠色金融已成為一種融合金融和環保的新型金融模式,逐漸成為全球關注焦點。近年來,國家逐步加強對綠色金融的支持和引導,並推出了一系列相關政策和措施,其中包括中國銀行保險監督管理委員會制定的《銀行業保險業綠色金融指引》,為國家綠色金融產業提供了政策基礎和市場保障。

作為粵港澳大灣區區域發展的"核心引擎"之一,澳門在綠色金融發展中有著無限的潛力和空間。在《澳門特區政府經濟和社會發展第二個五年規劃(2021至2025年)》中,特區政府明確將 "探索綠色金融和建立綠色金融平台"列為優先工作,通過綠色轉型,澳門企業可實現經濟、社會和環境的三重效益,同時降低企業的風險和負擔。

今年研討會的主題為"綠色金融 - 企業永續發展的新動力",我們非常榮幸邀請到中港澳金融業專家擔任講者嘉賓, 共同探討綠色金融的發展趨勢和實踐經驗,期望能為本地企業的發展路向帶來啓發,善用綠色金融工具,實現企 業可持續發展,促進澳門產業多元化及社會競爭力。

With notable global increase in attention to environmental issues and sustainable development, green financing has become a new financing model that integrates financial and environmental protection factors which has gradually been put into the global spotlight. In recent years, the country has been proactively strengthened its support and guidance for green finance, and a series of related policies and measures have been launched, including that the "Guidelines for Green Finance of the Banking and Insurance Industries" issued by the China Banking and Insurance Regulatory Commission, optimizing the green financial sector of the country in terms of reinforcement of policy support and control as well as market safety mechanisms.

As one of the core engines for regional development of the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area, Macao has unlimited development potentials in its green financial sector. According to "The Second Five-Year Plan for Economic and Social Development of the Macao SAR Government (2021–2025)", the Government will pragmatically forge ahead and prioritize on "exploring green finance and establishing green finance platform". With the green transformation approach, Macao enterprises could achieve triple benefits of economic, social and environmental growth while minimizing the risks and burdens places on businesses.

The theme of this year's conference is "Green Finance: New Driving Force for Development of Corporate Sustainability". We are honored to have invited experts in financial sectors from Mainland China, Hong Kong and Macao to explore subjects ranging from the development trends and their practical experiences of green finance, aiming to offer insights and to bring inspiration to local enterprises, utilizing green financial instruments for corporate sustainability, to promote diversified emerging local industries and to boost Macao's overall competitiveness.

講者 Speakers



葉兆佳先生

中國人民政治協商會議全國委員會委員 澳門特別行政區立法會議員 澳門銀行公會主席 中國銀行澳門分行副行長

Mr. Ip Sio Kai

Member of the National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference (CPPCC) Member of Legislative Assembly of Macao Special Administrative Region (SAR) Chairman of The Macau Association of Banks Deputy General Manager of Bank of China Macau Branch

演講主題 Topic

綠色金融助力實現雙碳目標

Green Finance Help to Achieve Carbon Peaking and Carbon Neutrality Goals

葉兆佳先生為資深金融業從業人員,並擔任博鰲亞洲論壇粵港澳大灣區建設澳門委員會委員,澳門金業同業公會會長,澳門 創新投資聯合會會長,澳門中華總商會副理事長,澳門中國企業協會副理事長。

Mr. Ip Sio Kai is a senior financier. He also serves as a Member of Macao Committee for Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area Development of the Boao Forum for Asia (BFA), President of Macau Goldsmith's Guild, President of Macau Innovation Investment Union Association, Vice President of the Board of Directors of the Macao Chamber of Commerce, Council Vice-Chairman of The Macau Chinese Enterprises Association.



李菁女士

安永大中華區金融服務可持續發展服務 合夥人

安永大中華區 ESG 管理辦公室主任 安永亞太區金融服務可持續發展主管

Ms. Judy Li

Partner, Sustainability Services, Ernst & Young Hua Ming LLP EY Greater China ESG Management Office Head EY Asia-Pacific Sustainability Leader, Financial Services

演講主題 Topic

創新綠色金融 支持澳門發展

Empowering Macau's Development through Green Finance Innovation

李菁女士深耕可持續發展專業領域多年,深度理解國際國內政策標準前沿動向,熟諳氣候變化、綠色金融、ESG等專業知識。 她受到國家監管機構、行業協會、國際組織的高度認可,作為技術專家參加可持續發展領域國家及地方政策和國際標準制 定,並在多個機構擔任專家委員等職務。

Ms. Judy Li has a deep understanding of frontier international and domestic regulation trends, expert on climate change, green finance and ESG. She is recognized by regulators and international organizations, provided expertise for sustainable development, national and local policies and international standards, and served as an expert/member in several organizations.



邵志堯博士測量師 香港大灣區碳中和協會理事

Dr. Sr. Kenny Siu

Committee Member of GBA Carbon Neutrality Association, Hong Kong

演講主題 Topic

二十大雙碳金融創新及機遇

Opportunities and Financial Innovation Brought By Dual Carbon Strategies in China 20th National Congress

邵志堯博士現為香港華業金控證券負責人員,並兼任宏海控股 (8020) 獨立非執行董事、金山能源(663)和沛然環保 (8320) 的高級顧問。過去30年至今曾任多家上市公司管理層和董事會,為其制定ESG和內部監控策略。現職華業金控主力業務提供ESG和綠色金融服務,金山能源擁有先進減碳排放和節能相關技術,沛然環保是香港環保顧問的領頭羊。

Dr. Siu is currently a Responsible Officer of China Enterprise Securities Co., Ltd. and also serves as an INED of UnitasHoldings (8020), a Senior Advisor of King Stone Energy Group Limited (663) and AEC Environment Limited (8320). In the past 30 years, he has served as the management and board of directors of many listed companies. He needs to formulate ESG and internal monitoring strategies for listed companies. Currently, China Enterprise Securities Co., Ltd.'s main business provides ESG and green financial services. King Stone Energy Group has advanced technology on carbon emission reduction and energy conservation. AEC Environment Limited is the leading environmental consultants in Hong Kong.

程序表 Rundown

時間 Time	事項 Item	
14:00 - 14:30	入場登記	Registration
14:30 - 14:33	致歡迎辭	Welcome Remarks
14:34 - 14:42	致送紀念品及大合照	Souvenirs Presentation and Group Photo
14:43 - 15:33	葉兆佳先生 澳門銀行公會主席	Mr. Ip Sio Kai Chairman of The Macau Association of Banks
15:34 - 15:48	小休	Refreshment Break
15:49 – 16:39	李菁女士 安永大中華區金融服務 可持續發展服務合夥人	Ms. Judy Li Partner, Sustainability Services, Ernst & Young Hua Ming LLP
16:40 - 17:30	邵志堯博士測量師 香港大灣區碳中和協會理事	Dr. Sr. Kenny Siu Committee Member of GBA Carbon Neutrality Association, Hong Kong
17:30	研討會結束	End of Conference

*於線上同步直播 Live broadcast online

報名費 Registration Fee

澳門管理專業協會會員
MMA Member
MOP 80

非會員

Non Member MOP 100

^{是次研討會設有現場及線上名額,報名費用相同,} 現場觀眾將獲得限定禮品一份!

如欲查詢,請致電8296 0718 / 8296 0737與歐陽小姐或劉小姐聯絡。 For enquiries, please contact Ms. Priscilla Ao leong / Ms. Zoe Lau at 8296 0718 / 8296 0737



MMA 網站 MMA Website



網上報名
Online Registration
按此進行網上報名
Click Here to Register Online

電話 Tel: (853) 2832 3233 網址 Website: www.mma.org.mo

傳真 Fax: (853) 2832 3267 **電郵 E-mail** : mma@macau.ctm.net **地** : 澳門新口岸上海街一百七十五號中華總商會大廈九樓

Address: Rua de Xangai 175, Edif. ACM, 9 Andar, Macau

"Better 卓越管理 締造未來 MANAGEMENT for better future"